
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 20. november 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 351 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 351:  

”Vil ministeren redegøre for, hvordan man er kommet til prisen på gebyret i tatove-

ringsloven? ” 

 

Svar: 

Til brug for besvarelsen har jeg indhentet bidrag fra Sikkerhedsstyrelsen, som er kon-

trolmyndighed på tatoveringsområdet.  

 

Sikkerhedsstyrelsen har oplyst:  

 

”AktiviteterŶe på tatoveriŶgsoŵrådet fiŶaŶsieres af det årlige registreriŶgsgebyr pr. 
registreret tatoveringssted. Den nye gebyrsats på 6.500 kr., som træder i kraft 1. ja-

nuar 2021, er beregnet ud fra forventet ressourceforbrug og provenu med sigte mod 

samlet økonomisk balance i ordningen ultimo 2023.  

 

I henhold til budgetvejledningen skal gebyrordningen løbende vurderes med henblik 

på at sikre samlet økonomiske balance i ordningen. Der er derfor tale om en alminde-

lig gebyrregulering for at få udgifter og indtægter til at balancere.  

 

På baggrund af bl.a. færre registrerede tatoveringssteder end først antaget og større 

ressourcetræk målrettet ulovlige tatoveringsvirksomheder bliver gebyret sat op. Ge-

byrordŶiŶgeŶ vurderes ŵiŶiŵuŵ eŶ gaŶg årligt.” 

 

Jeg kan henholde mig til Sikkerhedsstyrelsens bidrag.  
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